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Besvarelse af spørgsmål 27 alm. del stillet af Erhvervsudvalget den 
10. november 2009 efter ønske fra Orla Hav (S).

Spørgsmål 27:
Finder ministeren det tilfredsstillende, at Danmarks 
industrisamarbejdsaftaler fra 2001 til 2008 er gået fra en værdi på 4,5 
mia. kr. årligt til 629 mio. kr.?

Svar:
Indgåelsen af nye industrisamarbejdsaftaler i et enkelt år er direkte 
afhængig af forsvarets anskaffelser af forsvarsmateriel fra udenlandske 
leverandører i det givne år. Omfanget af nye industrisamarbejdsaftaler
flukturerer således i takt med forsvarets anskaffelser og har derfor 
varieret hen over årene.

Jeg vil dog gerne understrege, at Økonomi- og Erhvervministeriet er 
opmærksom på den nedadgående tendens, der har været i forhold til 
indgåelsen af nye industrisamarbejdsaftaler i den omtalte periode.

Administrationen af industrisamarbejdsreglerne sker i samarbejde med 
forsvaret, der i henhold til reglerne skal notificere Erhvervs- og Bygge-
styrelsen forud for anskaffelse af forsvarsmateriel hos udenlandske leve-
randører. 

Økonomi- og Erhvervsministeriet er i dialog med Forsvarsministeriet om,
hvilke anskaffelser der er omfattet af kravet om industrisamarbejde. Det 
sker med henblik på at sikre, at der indgås industrisamarbejdsaftaler, hvor 
dette er relevant. 
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